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26	januari	2017	om	16:15		

Ontvangstruimte	bij	Auditorium	Raadhuisplein	1	Leidschendam	

Ca.	40-50	mensen,	rond	het	begin	van	de	borrel	collega-vakgenoten	van	Ewald	(afval(water	van	de	
andere	gemeenten	en	8	collega-bestuurders	van	gemeenten,	Dunea	en	Hoogheemraadschap		

Toespraak	Wethouder	Stemerdink	bij	de	jaarstartborrel	van	het	Netwerk	(Afval)waterketen	
(NAD)Delfland	

<Welkom>	

Hartelijk	welkom	bij	de	gemeente	Leidschendam-Voorburg.	In	het	bijzonder	hartelijk	welkom	in	deze	
zaal.	Ik	ben	er	trots	op	u	hier	te	mogen	ontvangen	als	de	eerste	officiële	gebruikers	van	ons	
Auditorium,	dat	vorige	week	is	opgeleverd.	Hoewel	ons	raadhuis	een	paar	jaar	terug	is	verbouwd	tot	
een	geslaagde	combinatie	van	oude	en	nieuwe	architectuur,	ontbrak	er	nog	een	goede	zaal	om	
grotere	gezelschappen	te	ontvangen.	Nu	zijn	we	het	nieuwe	jaar	gestart	met	deze	sfeervolle	nieuwe	
ruimte.		

<Terugblik>	

Hoewel	we	de	jaarwisseling	alweer	enkele	weken	achter	ons	hebben	gelaten	en	weer	volop	aan	het	
werk	zijn,	wil	ik	u	toch	graag	vandaag	nog	even	kort	meenemen	in	een	korte	terugblik	op	2016.	Het	
jaar	begon	met	het	formeel	vaststellen	van	het	Strategisch	Ketenplan	en	het	Uitvoeringsplan	2016-
2018.	Met	een	gezamenlijke	heldere	visie	op	de	(afval)waterketen	heeft	het	NAD	een	duidelijke	
focus	voor	de	lange	termijn.	De	stip	op	de	horizon	is	een	gesloten	watercyclus	met	een	transparant	
verdienmodel.	Alle	partners	zetten	het	fysieke	systeem	en	haar	gebruikers	centraal.		

In	december	sloten	de	drinkwaterbedrijven	Evides	en	Dunea	zich	officieel	aan	bij	het	NAD.	Een	
speciaal	welkom	dan	ook	voor	de	vertegenwoordigers	van	beide	organisaties.	Met	het	aansluiten	
van	Evides	en	Dunea	bij	het	NAD	kijken	wij	uit	naar	een	intensievere	samenwerking	bij	het	realiseren	
van	de	ambitie	die	we	als	NAD	gezamenlijk	hebben	geformuleerd:	een	betrouwbare,	betaalbare,	
toekomstbestendige	en	duurzame	afvalwaterketen.	Met	nu	12	gemeenten,	twee	
drinkwaterbedrijven	en	het	hoogheemraadschap	Delfland	hebben	we	ons	voor	2020	de	ambitieuze	
doelstellingen	opgelegd	om	de	kwaliteit	van	de	dienstverlening	te	handhaven,	de	kwetsbaarheid	van	
de	keten	te	verminderen	en	de	stijging	van	de	jaarlijkse	kosten	te	beperken.	Sterker	nog:	we	willen	
vanaf	2020	€10	miljoen	per	jaar	besparen	als	NAD.	De	gezamenlijke	wijkgerichte	aanpak	met	de	
drinkwaterbedrijven	bij	het	vervangen	van	rioleringen	en	drinkwaterleidingen	die	in	2016	is	
gerealiseerd	draagt	daarnaast	in	belangrijke	mate	bij	aan	het	beperken	van	de	stijgende	kosten	voor	
riolering	en	drinkwater	als	gevolg	van	toenemende	vervangingskosten.		

In	2016	heeft	het	NAD	ook	een	nieuwe	website	gelanceerd	die	te	vinden	is	onder	
www.afvalwaterketen.com	Een	mooie	website	die	goed	in	beeld	brengt	wat	de	projecten	zijn	waar	
het	NAD	mee	bezig	is.	Zo	kunnen	we	onze	kennis	en	ervaringen	ook	delen	met	andere	organisaties	
en	afvalwaterregio’s.		

<Wat	merken	we	in	2016/2017	in	Leidschendam/Voorburg	van	het	NAD?>	
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Voor	ons	in	Leidschendam-Voorburg	is	de	samenwerking	met	Delfland	bij	het	gemaal	Ruijsdaellaan	
het	meest	concreet.	Het	afgelopen	jaar	is	de	beheerovereenkomst	met	Delfland	afgesloten	en	heeft	
de	aanbesteding	plaatsgevonden	van	dit	Design	en	Construct	project.	In	2017	voegen	we	het	gemaal	
daadwerkelijk	samen	met	het	eindgemaal	Leidschendam	van	Delfland.	Delfland	zal	daarna	het	
dagelijks	beheer	overnemen.	Hiervoor	wordt	een	rioolleiding	van	1,2	m	over	1.100	m	geboord	langs	
onder	andere	winkelcentrum	Leidsenhage.	Een	mooi	en	tastbaar	resultaat	van	onze	samenwerking.	

In	het	project	Gezamenlijk	Onderhoud	Transportsysteem	zoekt	Leidschendam-Voorburg	
samenwerking	met	de	gemeenten	Delft	en	Pijnacker-Nootdorp	in	het	onderhoud	van	de	gemalen.	

In	het	project	Onderhoud	Rioolsysteem	werken	we	met	de	gemeenten	Rijswijk,	Maassluis,	Delft	en	
Zoetermeer	en	wisselen	we	kennis	en	ervaring	uit	over	het	onderhoud	en	beheer	van	riolering.	Dit	
heeft	in	2016	tot	een	gezamenlijk	bestek	voor	de	inspectie	en	het	reinigen	van	riolen	geleid.	In	2017	
volgt	een	bestek	voor	rioolreparatie.		

Aan	deze	en	nog	andere	projecten	hebben	wij	als	gemeente	bijgedragen.	Dat	vergt	best	de	nodige	
energie	en	inspanning.	Ook	al	omdat	de	wetgeving	het	samenwerken	niet	altijd	gemakkelijk	maakt,	
zoals	bij	de	wet	Markt	en	Overheid.	Deze	wet	vereist	zorgvuldig	handelen	bij	werkzaamheden,	die	
ook	zouden	kunnen	worden	uitbesteed	aan	de	markt.	De	samenwerking	in	NAD-verband	levert	ons	
een	betere	kwaliteit	in	de	projecten	op,	omdat	de	praktijkervaring	uit	de	hele	regio	in	een	bestek	
wordt	verwerkt.	Ook	zijn	we	minder	kwetsbaar	in	geval	van	uitval	van	medewerkers,	omdat	we	
kunnen	terugvallen	op	onze	partners.		Bij	een	eenmaal	draaiende	samenwerking	verwachten	we	
lagere	kosten	bij	het	uitbesteden	van	werk.		

Ik	ben	als	wethouder	openbare	ruimte	dan	ook	blij	met	de	concrete	resultaten	die	we	al	hebben	
gerealiseerd	samen	en	die	in	2017	verder	zichtbaar	zullen	worden.	Ik	wil	u	dan	ook	allemaal	van	
harte	oproepen	om	met	minstens	net	zo	veel	enthousiasme	en	betrokkenheid	in	het	nieuwe	jaar	te	
blijven	werken	aan	verdere	samenwerking.	Pas	elkaars	positieve	ervaringen	vooral	toe	in	de	eigen	
gemeente.	Gebruik	elkaars	expertise,	want	dat	maakt	ons	samen	sterker.	

<Vooruitblik	naar	2017>	

Daarmee	heb	ik	dan	ook	al	voorzichtig	het	bruggetje	gemaakt	naar	2017.	Wat	gaat	dit	nieuwe	jaar	
ons	nog	meer	brengen?	

Ik	kijk	uit	naar	de	Week	van	ons	Water	in	mei.	Naast	het	NAD,	doen	hier	meerdere	
waterorganisaties,	gemeenten	en	waterschappen	aan	mee	om	het	waterbewustzijn	te	vergroten.	
Het	thema	is:	“Water	in	en	om	het	huis	en	waterkwaliteit”.	Als	aftrap	van	deze	week	organiseert	het	
NAD	op	vrijdag	12	mei	een	excursie	voor	bestuurders	en	raadsleden	door	de	regio.		

Het	is	duidelijk	dat	de	netwerkbanden	steeds	steviger	worden,	dat	iedereen	elkaar	beter	kent	en	
elkaar	sneller	opzoekt.	Dat	werkt	ook	aanstekelijk	op	andere	gebieden	zoals	het	beheer	van	
oppervlaktewater.	Het	leidt	mogelijk	ook	tot	een	samenwerking	tussen	Dunea	en	de	
projectontwikkelaar	van	winkelcentrum	Leidsenhage	in	onze	gemeente.	Unibail/Rodamco	en	Dunea	
overwegen	warmte/koude	uit	te	wisselen	tussen	de	Dunea	transportleiding	naar	de	duinen	en	de	
toekomstige	WKO.	
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Het	NAD	gaat	verder	professionaliseren	en	besluiten	nemen	over	vervangings-	en	
verbeteringsinvesteringen	op	basis	van	harde	meetgegevens	aan	de	waterketen.	Daar	zijn	de	
mogelijke	besparingen	aanzienlijk	groter	dan	in	het	beheer.	Het	NAD-project	“Samen	meten	en	
monitoren	bij	afvalwaterzuivering	De	Groote	Lucht”	loopt	hierbij	voorop.		

Naast	mij	staat	een	schoolbord.	Ik	wil	u	allen	uitnodigen	er	uw	persoonlijke	NAD-uitdaging	voor	2017	
op	te	schrijven.	Ik	mag	de	aftrap	geven.	Dat	doe	ik	natuurlijk	graag.	

Leidschendam-Voorburg	streeft	ook	op	langere	termijn	naar	een	woongemeente	die	
klimaatbestendiger	is	als	de	Bui	van	de	Eeuw	valt	en	een	betere	waterkwaliteit	kent	tijdens	lange	
droge	perioden.	Wij	laten	water	bijdragen	aan	de	strijd	tegen	hittestress.	Wij	doen	mee	aan	een	
wedstrijd	om	in	2018	de	titel	Groenste	Gemeente	van	Nederland	te	verkrijgen.	Water	en	
waterkwaliteit	vormen	een	deel	van	de	criteria	waarop	we	als	gemeente	beoordeeld	worden.		

Het	NAD	werkt	aan	een	doelmatige	en	duurzame	waterketen.	Dat	betekent	dat	er	minder	
regenwater	in	de	waterketen	komt,	vervuild	raakt	en	naar	de	rioolwaterzuivering	wordt	afgevoerd.	
Dat	betekent	dat	er	bij	hevige	regenval	minder	rioolwater	in	het	oppervlaktewater	terecht	komt.	Het	
regenwater	kan	juist	goed	bijdragen	aan	de	waterkwaliteit	in	de	directe	omgeving.	Het	mes	snijdt	
dus	aan	twee	kanten:	minder	vervuiling	en	meer	schoon	water.	Het	NAD	wil	ook	concrete	resultaten	
laten	zien.	Daarom	kies	ik	voor	het	afkoppelen	van	40.000	m2	verhard	wegoppervlak	gelijktijdig	met	
rioolvervangingen	en	schrijf	op	“40.000	m2	afkoppelen”.	

Hartelijk	dank	voor	uw	aanwezigheid	en	ik	wens	u	een	gezellige	borrel	allemaal!	


